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W latach ubieg³ych wielu rodziców 
po zakoñczeniu naboru do przed-
szkoli odesz³o z kwitkiem. W Gli-
wicach najbardziej oblegane by³o 
przedszkole na osiedlu Gwardii 
Ludowej, gdzie na jedno miejsce 
przypada³o prawie 6 chêtnych. 
Podobnie by³o na innych du¿ych 
osiedlach zamieszkiwanych przez 
m³ode rodziny. 

Przedszkole, 
którego nie ma 
W ubieg³ym roku na os. Bajko-
wym mia³o powstaæ nowocze-
sne przedszkole dla 120 dzieci.  
Przedszkole XXI wieku, jak zapo-

Ruszy³a e-rejestracja 

Do przedszkola 
bez problemów?
Mimo szumnych zapowiedzi, nowe przedszkole przy ul. ¯abiñskiego 
na os. Bajkowym nie powstanie. Nie przybêdzie te¿ innych, 
nowych placówek przedszkolnych. Dla dzieci przygotowano tyle 
samo miejsc co w roku ubieg³ym, urz¹d miasta zapewnia jednak, 
¿e problemów z zapisaniem dziecka do przedszkola nie bêdzie.

nieruchomoœci nie ¿yje. W wyni-
ku postêpowania spadkowego, 
grunt sta³ siê w³asnoœci¹ kilku 
osób, których niestety, do tej 
pory nie uda³o siê odnaleŸæ. 

Do czasu uporz¹dkowania 
wszystkich spraw formalnych, 
budowa nie mo¿e siê rozpocz¹æ 
– wyjaœnia Caban. Na potrzeby 
osiedla, tymczasowo uruchamia-
my przedszkole przy ul. Wiejskiej, 
w budynku opuszczonym przez 
Filomatê.   

Przedszkolaki 
z wy¿u i po 
s¹siedzku
Przedszkolaków jest du¿o z kilku 
powodów. Po pierwsze – rodziny 
zak³adaj¹ osoby  z demograficz-
nego boomu lat 80. wiêc dzieci 
rodzi siê wiêcej. Po drugie - refor-
ma edukacji spowodowa³a, ¿e od 
wrzeœnia 2009 r. piêciolatki maj¹ 
prawo do rocznego przygotowania 
przedszkolnego

Jak wyjaœnia Renata Caban, gli-
wickie przedszkola s¹ oblegane 
równie¿ z innych wzglêdów. 
- Mamy to szczêœcie byæ stolic¹ 
regionu. Dlatego z naszych placó-
wek korzysta bardzo du¿o dzieci z 
s¹siednich miejscowoœci. Rodzi-
ce, którzy doje¿d¿aj¹ do pracy w 
Gliwicach, równie¿ tu szukaj¹ dla 
swoich pociech miejsca w przed-
szkolach. Mamy bardzo bogat¹ 
ofertê zajêæ i  jesteœmy konkuren-
cyjni dla okolicznych placówek. 

Zapisy rozpoczê³y siê 1 kwiet-
nia. Nie ma znaczenia kolejnoœæ 
zg³oszeñ. Aplikacje, wy³¹cznie w 
formie elektronicznej, zg³asza 

siê do wybranego przed-
szkola, a w przypadku 
szeœciolatków - do oddzia³u 
przedszkolnego w podsta-
wówce b¹dŸ pierwszej kla-
sy. Decyzja w tej sprawie 
nale¿y do rodziców. 

Wed³ug Renaty Caban, 
ubieg³oroczne k³opoty spowodo-
wane by³y tym, ¿e zapisy elektro-
niczne by³y now¹ form¹. Urz¹d 
wyci¹gn¹³ jednak wnioski i w tym 
roku funkcjonuje równolegle e-re-
jestracja i rejestracja papierowa 
w przedszkolu. Tê drug¹, na miej-
scu personel pomo¿e rodzicom 
wprowadziæ do komputera. 

Elektronicznie - 
znaczy lepiej 
Najwiêksz¹ placówk¹ przed- 
szkoln¹ w Gliwicach jest Przed-
szkole nr 5 na os. Gwardii Ludo-
wej. W ubieg³ym roku nades³ano 
tu ponad 300 zg³oszeñ na 50 
miejsc. W tym roku przedszko-
le bêdzie mog³o przyj¹æ jeszcze 
wiêcej dzieci bo liczbê miejsc 

Tak miałoby wyglądać przedszkole na osiedlu Bajkowym

Wizualizacje UM Gliwice

Dzieci z Przedszkola 
Miejskiego nr 5

wiadano. Na przedstawio-
nych wizualizacjach widaæ 
kolorowe, przeszklone 
sale umieszczone wprost 
w ogrodzie. Oryginalny 
budynek o pow. ponad 
1600 m2 tworzy³o kil-
ka  kolorowych prosto- 
pad³oœcianów. By³a sala 
sportowa i hol biegn¹cy przez 
ca³y budynek. 
Z przedszkola mia³o korzystaæ po-
nad 500 rodzin zamieszkuj¹cych 
osiedle Bajkowe oraz dzieci ro-
dziców pracuj¹cych w Specjalnej 
Strefie Ekonomicznej.

Niestety, z ambitnych planów ma-
gistratu na razie nic nie wysz³o. 
Na razie – jak zapewnia wicepre-

zydent Renata Caban.

Miasto z projektu siê nie 
wycofuje – mówi Caban. 
Nadal znajduje siê on 
w tzw. Wieloletnim Pla-
nie Inwestycyjnym. S¹ 
równie¿ zarezerwowane 
œrodki na realizacjê w 

wysokoœci ponad 3 mln z³. Chce-
my je wybudowaæ - tym bardziej, 
¿e osiedle Bajkowe jest osie-
dlem, które ma i bêdzie mia³o 
dzieci.

Na przeszkodzie w budowie 
przedszkola stanê³y problemy 
zwi¹zane z prawami w³asnoœci 
gruntu. Nie nale¿y on bowiem do 
miasta. Okaza³o siê, ¿e w³aœciciel 

zwiêkszono do 73. 
Dyrektor Przedszko-
la nr 5, Wies³awa 
Kowalska chwali 
nabór elektro-
niczny. Uwa¿a, ¿e 
bardzo u³atwia on 
sprawê. Dla dziec-
ka wybiera siê tzw. 

przedszkole pierwszego wyboru, 
dziêki czemu unika siê sytuacji, 
w której blokuje ono miejsca w 
kilku placówkach. 

- Nie wiem jak bêdzie w tym 
roku – mówi pani dyrektor. Nie 
obiecujê rodzicom niczego, 
bo chêtnych dzieci faktycznie 
jest du¿o. Na osiedlu przyby-
wa m³odych rodzin, do naszego 
przedszkola zapisywane s¹ dzie-
ci rodziców pracuj¹cych w Oplu i 
Specjalnej Strefie Ekonomicznej.   
Przyjmujemy dzieci od 3 roku 
¿ycia a wiem, ¿e rodzice chêtnie 
przyprowadzaliby nawet 2,5 latki. 
Istotne jest równie¿ to, ¿e zapew-
niamy opiekê do godz. 18.00. 
Mam nadziejê, ¿e w tym roku te 
73 miejsca wystarcz¹.


